上海交大附属三院胃癌论文撤稿事件：图 4b 两张图片旋转 180° 重叠惹祸
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2025 年 3 月 25 日，上海交通大学医学院附属第三人民医院普外科的陈德虎、于继伟、吴菊刚、王守廉以及姜博健等人在《癌症研究与临床肿瘤学杂志》（Journal of Cancer Research and Clinical Oncology）上发表了一篇名为《contactin - 1 表达在人类胃癌中的意义以及敲低 contactin - 1 表达抑制 MKN45 胃癌细胞的侵袭和转移》的研究。该研究得到了国家自然科学基金（81101850）、上海市卫生局基金（20134393）以及上海交通大学医学院科研基金（13XJ10028）的支持。
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然而，在论文发表后，有网友指出问题。网友 “Actinopolyspora biskrensis” 发现图 4b 中的两张图片在旋转 180° 后似乎有重叠，但描述却不同，希望作者检查原始数据。之后，由于该问题，2025 年 3 月 26 日，该文章被主编撤回。主编表示图 4b 中描述不同条件的两个图块在旋转后似乎部分重叠，且作者未回复出版商关于此问题的信件，因此对文章的数据和结论失去信心。其中，作者于继伟和姜博健未回应出版商关于撤稿的信件，而作者陈德虎、吴菊刚和王守廉无法被出版商联系到。

此次撤稿事件提醒科研人员在研究过程中需保证数据的真实性和准确性，维护科研的严谨性。该研究原本聚焦胃癌相关机制，若数据无误，其成果或能为胃癌的治疗和研究提供新的思路与方向，但因数据问题功亏一篑，也给科研界敲响警钟。
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Significances of contactin-1 expression in human gastric cancer and knockdown of
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Twoimages in Figure 4b seem to overlap, afte 180" rotation, but they are described diferently. Could the authors
please check the original data? @ 2 RS - Research Integrity




image3.png
Home / Publications

Significances of contactin-1 expression in human gastric cancer and knockdown of
contactin-1 expression inhibits invasion and metastasis of MKN45 gastric cancer cells
Journal of Cancer Research and Ciincal Oncology (2015) -2 Comments

pubmed: 25952582 do: 10.1007/500432-015-1973-7'* [ RN issn: 0171-5216 issn: 14321335

De-Hu Chen, Ji-Wei Yu, Ju-Gang Wu, Shou-Lian Wang, Bo-Jian Jiang &

#1Actinopolyspora biskrensis comment accepted June 2024

Twoimages in Figure 4b seem to overlap, after 180° rotation, but they are described differently. Could the authors
please check the original data?

b parental con sh sh#2

ys uoo

Figure 4b
Journal of Cancer Research and Clinical Oncology (2015)
doi: 10.1007/500432-015-1973-7

This work was supported by Grants of the National Natural Science Foundation (81101850), the Shanghai
Municipal Health Bureau Foundation of China (20134393) and Science Research Foundations of Shanghai Jiao
Tong University School of Medicine (13XJ10028). The excellent pathological and immunohistochemical
assistance from Dr. Hong Xiu Hanis highly appreciated.
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#2 Hoya camphorifolia comment accepted March 2025

Retracted 26 March 2025.

"The Editor-in-Chief has retracted this article. Two panels i Fig. 4b describing different conditions appear to
partially overlap when rotated. The authors did not respond to correspondence from the publisher about this
concern. The Editor has lost confidence in the data and conclusions of this article.

Authors Ji-Wei Yu and Bo-Jian Jiang did not respond to correspondence from the publisher regarding this
retraction. Authors De-Hu Chen, Ju-Gang Wu and Shou-Lian Wang could not be contacted by the publisher"
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